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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2024. június 6-án, Kazincbarcikán, 

a Hotel BorsodChem nagytermében tartott üléséről  

 
(A VDSZ alapszabályának 9.5 pontja alapján az elnökség üléseiről a tanácskozás lényegét tartalmazó emlékeztető készül)  

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést.  

Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az Elnökség határozatképes. 

 

Hitelesítők: Hosszú István, Sas László 

A hitelesítők személyét az Elnökség egy tartózkodással elfogadta. 

Az emlékeztető vezetését Kovács László alelnök végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag a VDSZ Titkárságán 

elérhető. 

 

Napirend előtt: E.P. Irén köszönti a megjelenteket Kazincbarcikán a KVSZ nevében. 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat. 

 

Napirendi pontok: 

1. Tájékoztató VDSZ 2023. évi költségvetéséről, és tagdíjbefizetéseiről 
2. Döntés a Vegyész Kassza Alapítvány kuratóriumi elnökéről.  
3. Beszámoló a VDSZ balatonszemesi ingatlanjának fejlesztéséről. 
4. A VDSZ kongresszusával összefüggő aktuális teendők áttekintése 
5. Javaslat a VDSZ elnökségének 2024. II. félévi munkatervére  
6. Különfélék.  
 
Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. Az Elnökség egyhangúlag elfogadta a napirendi 
pontokat. 
 

1. Tájékoztató VDSZ 2023. évi költségvetéséről, és tagdíjbefizetéseiről 
 
SzT a helyben kiadott pénzügyi anyag kapcsán jelezte az első 5 hónap tényszámait. 

Bérek kapcsán a múlt hónapban felmondott kolléganőnk, Sivák-Kulcsár Gabriella 
kapcsán elmondta (aki e hónap végéig van állományban, 3 hónapos végkielégítést 
kért), Székely Tamás (elkerülendő a precendenst, mivel SKG munkavállalóként önként 
mondott fel) ezt nem támogatja, kéri ennek a munkáltatói döntésnek az elnökség általi 
megértését. 

Június végén ugyan lejár a székház ingatlanügye kapcsán a szerződésünk első köre, 
de megyünk tovább, eddig csak egy ajánlat érkezett, de még további lépésekre van 
szükség. 
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VDSZ képzések kapcsán nem teljes egészében teljesültek, a tagszervezési képzés 
sajnos létszámhiány miatt elmaradt. Ez remélhetőleg nem lesz általános a jövőben, bár 
ez a képzés tavaly is pont emiatt maradt el. Ingatlanok adói folyamatosan érkeznek. 

Nemzetközi kötelezettségek kacsán is van még fizetendőnk, ezek a likvidtástól és az 
árfolyamtól függő időpontban teljesülnek. PEB is átnézte a jelen helyzetet a múlt 
héten. 

Vass László: lellei illeték? SzT: 11M volt tavaly, 1,9M féléves időszakra költség van. 
Szabóné Lakatos Erzsébet: biztosítások, perköltségek voltak idén? SzT: Mylan per, 

Signal biztosítási költség. Vigh Árpád vs. NISZ per folyamatban. 
Gasztonyi Balázs: átfutó tételek mit tartalmaznak? SzT: is, ill. előre befizetett 

foglalások összege étkeztetés kapcsán is. 
SZAVAZÁS: egyhangúlag elfogadták a jelenlévők a beszámolót. 
 
2. Korábban Vojtela Tibor, Radics Gábor, Tósoki Géza volt a kuratóriumi elnök. 

Balog Krisztina (Csepeli Papírgyár) és Csejtey Béla tagok még. VDSZ részről kell 
a kuratórium elnökéről döntenünk. Alapítók vagyunk, a VDSZ tisztségviselői nem 
lehetnek ebben az alapítványban. Tósoki Géza lemondása megtörtént a 
pozícióról, nem kellene kifutnunk az időből, így ma fontos lenne személyről 
dönteni. Több kollégát keresett meg SzT, sokan nem vállalták, de Gasztonyi 
Balázs (EVSZ) neve merült fel. Javasolja SzT a támogatását. 
Gasztonyi Balázs jelezte: 2026. májusig szól a mandátuma az EVSZ-nél, így az egy 
ismert dátum, ezt tájékoztatóul közölte. 
SZAVAZÁS: aki azzal egyetért, hogy kuratóriumi elnök 2024. jún.6-tól Gasztonyi 
Balázs, 5 tartózkodás, 17 igen. Nem szavazat nem volt. 22 fő van jelen. A 
választás érvényes. Vegyipari szakág részéről a tartózkodás oka az, hogy inkább 
szakágon belüli tagot képzetek volna el, bár jelölt nem volt részükről. 
 

3. Beszámoló a VDSZ balatonszemesi ingatlanjának fejlesztéséről.  
SzT: köszöni a végzett közösségi munkavégzést a megjelenteknek, júniustól az 
üdülési szezon megkezdődik a napokban. NTAK ellenőrzés még hátravan, a 
minősítés még hátravan, a feltételekre a VDSZ felkészült, várjuk az ellenőrzést, 
minősítést. A minőségi ugrást reméljük minden odalátogató észlelte, észleli. 
Épület villamossági felülvizsgálata megtörtént, sok hiba és átalakításra váró 
feladat van ennek kapcsán, ezek megoldása folyamatban van. Az üdültetsnek z 
nem képezi akadályát, sőt a Bayer csoport a hétvégén is jelen lesz szakszervezeti 
ügyben. Kerti világítás folyamatban.  
Helyi személyzet: 2 állandó kolléga mellé az alkalmi munkavállalás 
szempontjából sikerült idénymunkásokat felvenni, helyi szállás biztosítása 
mellett a szezonra. 
Egyéb MASZSZ tagszervezeti üdülési lehetőségekről Kovács László tájékoztatást 
adott, viszonylag kevés más tagszervezetekről érkező lehetőség van, de  
LedácsKM: lelle esetén gipszkarton a franciaágyhoz? SzT: Vizsgáljuk meg, ezt 
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műszakilag meg kell vizsgálni. Összehúzható ajtó ötlete Erzsike részéről? Varga 
Gyula: inkább a gipszkartonban, teljes elválasztásban gondolkodjunk egy 
apartman esetén, és meglátjuk, mi lesz a hatása. Légkondi mindenhová eljusson. 
 
Időközben érkezett 23. szavazati tagú elnökségi tagként Patakvölgyi Árpád. 
 

4. A VDSZ kongresszusával összefüggő aktuális teendők áttekintése 
Májusi távszavazás kapcsán SzT jelezte, hogy nehezen jöttek össze a szavazatok, 
kéri a folyamatos konstruktivitást a jövőben. Küldöttek és jövőbeni szállás miatt 
is, a szervezés segítéséhez. Hamarosan minden tagszervezet adatokat tölthet fel 
linken át a küldöttek felé. 
Választási procedúrákat meg kell tenni ezekhez, Gracza Zsuzsanna segítséget 
nyújt folyamatosan. Bizottságok ülése zajlik online, szeptemberben 
folytatólagosan haladunk ezzel a nyár folyamán. Két nagy fejezet: általános 
összefoglaló és a gazdasági környezet kapcsán. 
Távszavazás elkészült, ez hitelesítésre kerül. 
KL tagozatok kapcsán kérte az adatokat a választásról, kiemelten az ifi és 
értelmiségi tagozat kapcsán, legkésőbb október végéig a működés biztosítása 
miatt is. Kovács Dávid kérte az ifi tagozatba delegálást a VDSZ tagszervezetei 
részéről. SzT: szmsz-eket a VDSZ elnökségének szükséges jóváhagynia. 
Hornyák Péter a műszakos választásról beszámolt, szmsz szerint rendben van. 
Változtatásokra szmsz ügyben H.P. szerint nincs igazából szükség, ők ezt látják. 
SzT: kongresszuson szakmai panelbeszélgetéseket is tervezünk. Esti 
programsorozatot tervezzük, Arató-féle záróprogram a terv. 
 

5. Javaslat a VDSZ elnökségének 2024. II. félévi munkatervére  
Kiadott tervezet alapján: szept.12. Bp., nov.7-8. kongresszus Bp., dec.5. Bp. 
Kongresszusi emlékplakettre minden tagszervezettől várjuk a javaslatokat a 
szeptemberi elnökségi ülésre. Aug. 21-23. Szlovákiai VDSZ elnökségi tagok 
részvétele rendben. Ledács Kiss Miklós és Varga Gyula javaslata: szept.11-12. 
kétnapos Balatonszemes legyen, első napon 10 órai kezdéssel ott, külső 
előadók nélkül. Felsorolt napirendekkel, továbbá a dec.5. napirendekben 
javítandó 2025-re a szöveg. SZAVAZÁS: ezzel együtt az elnökség egyhangúlag 
elfogadta. 
 

6. Különfélék 
SzT: GINOP+ pályázat beadás előtt áll. 60% bérköltség kifejezetten új 
munkavállalóra fordítható. 40% rendezvényre.  
Nemzetközi EÜT kapcsán kiadott anyag kapcsán adott elő. 
 
Műszakos tagozati felmérés kitöltést még inkább meg kellene erősíteni, június 
14-ig még kitölthetők. Ezer kitöltés alig érkezett eddig, bízunk benne, hogy 
meghosszabbítva több kitöltés érkezik. 2011-ben ez a szám kb. négyezer kitöltés 
fő volt. 
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Szabóné Lakatos Erzsike: kb. 30 fő részvétele lesz a jún. 13-14. napokra, másik a 
TEKE, amire még szükséges a jelentkezések, befizetések. 
Hornyák Péter: tagozatos munka videói, üzenetei kimentek, vegytisztán is. 3 
tagozatvezető-helyettes segíti a jövőben a műszakos tagozatnál. Jún.22-én 
informális programot szerveznek. Okt.14-16. Műszakos tagozati eseményen 
találkoznak legközelebb hivatalosan Balatonszemesen. Ifi tagozat is akkor 
találkozik, résztvevőket várnak. 
___ 
Kruppa László (Wanhua-Borsodchem Zrt. Vezérigazgató úr) érkezett a VDSZ elnökségi 
ülésére. 
Elmondta, alacsony az európai kereslet, vásárlóértéke a béreknek csökkent. Fiatalok 
fenntarthatóbb környezetet szeretnének, túlfogyasztás ellen akarnak tenni, ami jó irány, jó 
szemlélet. Árfolyammozgások és nyersanyagok ára sokkal kevésbé versenyképes összegek, 
mint más régiókban. CO2 kvóták problémaköre, kibocsátás. Népesség növekedni fog 
jelentősen egyes afrikai országokban, kereslet növekedni fog. Szakképzést javítani szükséges, 
jelentősen. Cég megítélése szerint a bérek emelkedése Magyarországon túl gyors volt, ez is 
okozott nehézségeket. A cégnél megítélése szerint jó bérfejlesztés történt idén. 
Termelékenység problémája, Ázsiában az emelkedettebb a hazai szinthez képest. Ott heti 6 
nap és 10 órás munkavégzés van. Idehaza a heti 40 órának a hatékonyságát kellene 
fejleszteni. Közös felelősség a cégek és a szakszervezetek között optimális egyensúlyt meg 
kell találnunk. Megfelelő pihenőidőre vonatkozó kérdések is szóba kerültek, válasz: a 
munkavédelem vitán felül a legnagyobb prioritás. A dolgozók fizikai igénybevétele jelentős, a 
bioritmust is érinti. Negyedéves, éves vizsgálatok is vannak, munkakörtől függően, ill. egyéb 
orvosi lehetőségek, kvázi „magánkórház” jelleggel működnek, ezt a cég ingyenesen biztosítja, 
a kötelező fogl.eü. vizsgálatokon túl. Kovács László: a munkavédelem pozitív kapcsolata, jó 
gyakorlata kiemelendő, ezt VDSZ szinten örömmel látjuk a Borsodchem példáján át is. SzT: jó 
példák a kínai tulajdonú cégek kommunikációja egymás között, erre szükség van a jó 
gyakorlatok terjedésével. Vámok bevezetése esetén komoly gazdasági átrendeződés is 
bekövetkezhet, ezek bizonytalan faktorok, Kruppa László jelzi, hogy az elektromos autókra 
100% védővámot vetettek ki. A műanyagokra való igény vélelme alapján növekedni fog a 
jövőben, immár 8milliárdan vagyunk. Az igények növekedése alapján ez várható.  

 
Az emlékeztetőt összeállította: Kovács László - alelnök 

 

 
 
Határozatok:  

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 

VDSZ költségvetése, tagdíjbefizetése kapcsán az első 5 
hónapra vonatkozóan szavazásra bocsátva 

0 0 egyhangú, 
ELFOGADVA 

Aki azzal egyetért, hogy 2024. június 6-től a Vegyész Kassza 
Alapítvány kuratóriumi elnöke Gasztonyi Balázs legyen, szavazzon. 

0 5 17 igen 
ELFOGADVA 

A VDSZ módosított ülésterve a 2.félévre elfogadásra került 0 0 egyhangú, 
ELFOGADVA 

 


